
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottsága nyílt üléséről.  

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

 

A Bizottsági ülés ideje: 2023. október 24. napján 8:00 órakor 

 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök 

Schweitzer Tamás bizottsági tag 

Palicz István bizottsági tag 

Petercsák Pál bizottsági tag 

         Virág Béla bizottsági tag 

 

Az ülésről távol voltak: 

 Pasztorniczky István bizottsági tag 

Deutsch Eszter bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Schneiderné Dudás Mária ügyvezető 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Schneiderné Dudás Mária ügyvezető 

 

Jegyzőkönyvvezető: Czink Bianka 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy az 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság határozatképes, mivel 7 tagból 5 tag jelen van. 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek észrevétele a napirendi ponttal kapcsolatban.  

 

Tekintettel arra, hogy más javaslat, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök 

javasolta az ülés napirendjének elfogadását.   

 

Az ülés tervezett napirendjét a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

S z a v a z á s : az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 5 

tagja, 5 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta az ülés napirendjét az alábbiak szerint. 

Napirendi pontok: 

 

1. Előterjesztés a kegyeleti közszolgáltatási feladatellátás felülvizsgálatára  

Előterjesztő: Schneiderné Dudás Mária ügyvezető 



 

1. Előterjesztés a kegyeleti közszolgáltatási feladatellátás felülvizsgálatára  

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Schneiderné 

Dudás Mária ügyvezetőt, hogy van-e kiegészíteni valójuk a napirendi pont kapcsán. 

 

Szóbeli kiegészítés nem történt. 

 

Kérdések következtek. 

 

Palicz István bizottsági tag: megkérdezte, hogy mi az oka annak, hogy a lélekharang nem 

működik. 

 

Schneiderné Dudás Mária ügyvezető: amikor koporsós temetés van, négy ember viszi a 

koporsót, ezért nem tudnak embert biztosítani a lélekharang működtetéséhez, ahhoz egy ötödik 

ember kellene. 

 

Vélemények következtek. 

 

Palicz István bizottsági tag: elolvasta az előterjesztés anyagát, amelyből szépen látható, hogy 

mennyi a kiadás és mennyi a bevétel. A nyár folyamán több panasz érkezett a temető 

növényzetére, nem jó azt hallani, hogy a sátoraljaújhelyi temetőben derékig ér a gaz, mert ez 

volt a tapasztalat. Polgármester úr is többször elmondta, hogy több, mint tizenkét millió 

forintjába került az önkormányzatnak, hogy a füvet lekaszáltassák a temető területén. A 

lélekharangot a város állíttatta, és ha már ott van, akkor azt működtetni kell. Az elhunytakért 

szóló harang üzenete, hogy „ami az én sorsom, az lesz a tiéd is”, többek között ezért is fontos 

a megszólaltatása. A hangosítás is problémát jelent, mert aki messzebb áll a temetésen, az szinte 

semmit nem hall belőle. A hangerő gombot feljebb kell tekerni, megoldást kell találni a 

problémára. 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: INTERREG-es pályázat benyújtása van folyamatban, 

melynek célja a sátoraljaújhelyi temető infrastrukturális fejlesztése. A lélekharangot 

megpróbálják majd gépiesíteni, illetve új hangtechnikai rendszert szeretnének beszerezni. Ez 

annyiban képlékeny, hogy a pályázat még beadásra sem került, most van folyamatban a 

benyújtása, nem tudhatjuk biztosan, hogy pozitív elbírálás alá kerül-e. A hangosítás kérdését 

fontos lenne megoldani, főként a koporsós temetések esetén. Más a hangulata a búcsúztatásnak, 

ha egy eszközt használnak, és nem gépi hangon biztosítják a harangzúgást, mert ezáltal lehet, 

hogy a búcsúztatáson résztvevőknek kevésbé méltóságteljes utolsó útra kísérést jelent. Az 

urnafal is kezd betelni, a beszámolóban megjelenik, hogy új urnafal nyitása van folyamatban. 

Szeretné tudni, hogy a temető melyik részén fog ez megvalósulni. 

 

Schneiderné Dudás Mária ügyvezető: kibővítették és felújították a hangtechnikai rendszert, 

a temetésen részt vevőket meg szokták kérni, hogy álljanak közelebb a mikrofonhoz, melyből 

szintén vettek újat. Igyekeznek javítani a hangerősségen. A pályázat benyújtásának hírét 

örömmel fogadták, és felajánlották, hogy nagyon szívesen segítenek a pályázat benyújtásában. 

A lélekharangot igyekeznek minél többször működtetni, amennyiben lehetőségük van rá. A 

zöldfelületekhez visszatérve elmondta, hogy most le van kaszálva a temető, nyáron volt egy 

nagyon rossz időszak, de a kaszálás utána beindult. Azt tapasztalták, hogy sokkal több pozitív 

visszajelzés érkezett a temető állapotához kapcsolódóan, mint az elmúlt években. Az urnafal 

létesítése pedig tervben van, minden évben folyamatosan nézegetik a helyeket, hogy hova férne 



még urnafal. Amennyiben a garázsok ki lesznek véve a Ravatalozó mögötti területről, akkor 

oda tervezik egy vagy akár több urnafal létesítését. Folyamatban van ennek a területnek a 

rendezése is, amennyiben megvalósul, utána lehet majd bővíteni. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a kegyeleti közszolgáltatási feladatellátás 

felülvizsgálatáról szóló beszámolót az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 5 

tagja, 5 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

33/2023.(IX.22.) határozata 

a kegyeleti közszolgáltatási feladatellátás felülvizsgálatáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának 

a temetők fenntartásáról és üzemeltetéséről szóló 3/2023. (II.15.) önkormányzati rendeletében 

szabályozott díjtételek felülvizsgálata alapján a temetési díjtételek mértékét ne emelje, és a 

Sátoraljaújhely Város Köztemetőjének bevételéről és a köztemetőn végzett munkálatokról 

szóló beszámolót az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

 

 

Tekintettel arra, hogy más kérdés, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök 

megköszönte a bizottsági tagok munkáját, a nyílt ülést 8:12-kor bezárta. 

K.m.f. 

 

Schweitzer Tamás sk. 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 

Kracson Norbert sk. 

Bizottsági elnök 

 

 

 
 


